
Budou to dělat tak, abychom se nedostali do
médií.“ Vláda fialové pětidemolice jde
cupovat Babišův mail a posouvá ho k 50
procentům ve volbách!
- editor007 | 19. března 2024

ČESKO: Poslanecká sněmovna má v úterý na programu mimořádnou schůzi, která se má
týkat bezpečnostních hrozeb pro Českou republiku a nechvalně proslulého e-mailu
expremiéra Andreje Babiše, který poptával citlivé informace na ministra zahraničí Jana
Lipavského (Piráti). Právě v reakci na některá Babišova prohlášení se vládní tábor rozhodl
schůzi svolat.

Opoziční hnutí ANO tvrdí, že chce naopak jednání využít k tomu, aby ukázalo údajnou nebezpečnost
vlády Petra Fialy, která se ho navíc chystá nepustit do médií.

Návrh programu mimořádné schůze obsahuje jediný bod nazvaný „Bezpečnostní hrozby pro Českou
republiku“. Lídři pěti vládních stran se na jejím vyvolání shodli minulý týden v úterý. Požadavek
vznesli Piráti kvůli tomu, že Babiš v neděli žádal v e-mailu od svých spolupracovníků informace
o „jejich“ ministru zahraničí Janu Lipavském včetně toho, zda má děti. E-mail se dostal na veřejnost,
protože ho Babiš omylem poslal jinému adresátovi.

Koalice nicméně dle svých slov nechce, aby se diskuze točila pouze okolo Babiše. „Popíšeme to, jak
to je ve skutečnosti. Jakkoliv jsou ten e-mail a praktiky pana poslance Babiše znepokojivé, nechceme
se točit jen na tom. Za nás je podstatné, abychom si řekli, jaká je bezpečnostní politika Česka a jaké
jsou jeho bezpečnostní zájmy. A že všichni aktéři by se měli snažit je neohrožovat,“ sdělil deníku
Echo24 šéf pirátských poslanců Jakub Michálek.

Podle něj by ze schůze sněmovny mělo vzejít i nějaké usnesení. „Předpokládám, že se nějak
distancuje od neetických metod politické kampaně, ale jádro bude skutečně o bezpečnostních
zájmech České republiky a směřování směrem na Západ,“ míní.

Nechtějí nás v médiích

Opoziční hnutí ANO avizuje, že je za svolání schůze rádo, protože chce naopak kritizovat kroky
Fialova kabinetu. „My tu schůzi podpoříme a doufáme, že se všichni budou moci vyjádřit a že se
dostane i na nás. Samozřejmě oni to budou dělat tak, abychom se nedostali do zítřejších médií,“
sdělil redakci v pondělí sám Babiš.

„Provládní novináři hned začali psát, že mám nějaké složky a hledám kompro,“ uvedl s tím, že pouze
dělal základní rešerši. „Fialova vláda za 2,5 roku předvedla jen svoji neschopnost a zítra vám bude
vyprávět, jaké je Babiš zlo. Místo drahoty v Česku, drahého bydlení nebo praní peněz ve Fialově
kampeličce bude pětikoalice ve Sněmovně řešit můj soukromý e-mail,“ prohlásil Babiš.

Podobně hovoří i první místopředseda ANO Karel Havlíček. „Jsme velmi rádi, že pětikoalice schůzi
svolala. Vystoupí mnoho našich poslanců a členů stínové vlády. Cílem je přesvědčit lidi o tom, že se
Fialova vláda stává bezpečnostním rizikem. Nejen z důvodů vazby čelních představitelů vlády na
organizovaný zločin, ale i z důvodů chybných rozhodnutí v oblasti energetiky, ekonomiky, vnitřní i
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vnější bezpečnosti,“ uvedl.

To ale někteří koaliční politici, například ministr dopravy Martin Kupka (ODS), odmítli. Podle Kupky
je Babišův postup vulgárnější než sprosté slovo, které Babiš v e-mailu na adresu Lipavského použil.
Za sprostým slovem je podle ministra Kupky akt msty vůči tomu, s kým Babiš nesouhlasí. „Ten e-mail
jednoznačně vypovídá o tom, že jemu šlo o to dohledat něco pikantního, něco negativního na toho
protivníka,“ prohlásil ministr.

Mimořádná schůze

Schůze se stala podle premiéra Petra Fialy (ODS) bezprostředním impulzem. Koalice ale upozorňuje
zejména na to, jak Babiš komentuje zahraničněpolitické události, ale i bezpečnost. „Vytrvalá snaha o
ohrožování bezpečnosti a západního ukotvení České republiky, metody připomínající minulý režim a
zatahování dětí politických soupeřů do veřejného prostoru se nemohou stát normou,“ uvedl Fiala.
Babiš v souvislosti s ruskou vojenskou invazí na Ukrajinu často opakuje, že je třeba mluvit o míru.

Lipavský minulou v České televizi uvedl, že Babiš začíná být kvůli svým výrokům bezpečnostním
ohrožením Česka. Babiš následně v e-mailu svým spolupracovníkům napsal, aby mu o Lipavském
připravili podklady, včetně informací o dětech, uvedl minulé pondělí web Novinky.cz. Koaliční politici
Babiše kritizovali za to, že do politického boje zatahuje děti a používá metody komunistické Státní
bezpečnosti. Předseda ANO tvrdí, že nesháněl kompromitující materiály, ale jen podklady
z veřejných zdrojů, aby mohl reagovat na Lipavského výroky o Ukrajině. Později se na síti X omluvil
za vulgární výraz, který na adresu šéfa české diplomacie v e-mailu použil, na svém postupu jinak
nevidí nic špatného.

Podněty ke svolání mimořádných schůzí podávají většinou opoziční strany, v tomto volebním období
hnutí ANO, které k tomu má samo na rozdíl od SPD dostatečný počet poslanců. Vyvolávání takových
schůzí koaličními stranami není úplně výjimečné, dosud se ale konaly většinou ke konkrétním
návrhům zákonů.

O hodinu dřív začne v úterý řádná schůze dolní komory. Zákonodárci ji přeruší a je možné, že na ní
nic neprojednají. Ve čtvrtek a v pátek dolní komora patrně zasedat nebude.
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